
Beszámoló az első Határon Túli Magyar Kardiológusok Továbbképzőjéről 

Október 14-16. között került megrendezésre a Határon Túli Magyar 

Kardiológusok Munkacsoportjának első továbbképzője. A nevezetes esemény 

otthonául a marosvásárhelyi (Erdély) Sűrgösségi Kórház Kardiológia Klinikája 

szolgált. Az idén májusban Balatonfüreden megalakult munkacsoport ezúton 

lehetőséget kapott arra, hogy felhívhassa a figyelmet, mennyire lényegesek az ilyen 

jellegű szekciók működtetése.   

A szervezők elsősorban nemcsak a tapasztalt kardiológus kollegák számára kívántak különleges 

hangulatú találkozót szervezni, hanem hangsúlyt fektettek arra, hogy a területen 

munkálkodó családorvosok figyelmét az akut koronária szindróma kezelésének 

legújabb ajánlásai felé irányítsák. A munkacsoport elnöke, prof. dr. Benedek Imre 

az akut koronária szindróma kezeléséről szóló előadásában hangsúlyozta azt a 

tendenciát, mely szerint az új módszereknek köszönhetően az utóbbi években 

javult a szív- és érrendszeri betegek túlélési esélye. Ehhez azonban 

elengedhetetlenül szükséges az infarktus időben történő felismerése és megfelelő ellátása az erre a célra 

kialakított intervenciós központokban. 

A továbbképző tudományos programjában mintegy 9 prezentáció során, a 70 főt számláló közönség 

értékes előadásokat hallhatott az új anticoagulánsok és trombocyta gátló szerekről, a vérnyomás 

meghatározásának jelentőségéről, az akut koronária szindróma Székelyföldön történő ellátásáról, a véralvadás 

gátló kezelésről, pitvarfibrillációs speciális esetekről, a szív-érrendszeri betegségek megelőzéséről és a 

ritmuszavarok katéterablációs kezelési lehetőségeiről stb.  

A program két kiemelkedő személyisége dr. Keltai Mátyás, a Semmelweis 

Egyetem kardiológus professzora és dr.Gellér László, a Magyar Kardiológusok 

Társaságának alenöke, akik színvonalas előadásaikkal illetve a gyakorlatban is 

bemutatott komplex aritmiás betegségek ablációs kezelésével emelték magasra a 

rendezvény mércéjét.  

A tudományos programok között sor került a munkacsoporti ülésre is, melynek eredményeként 

kibővülni látszik a tagsági létszám, magába foglalva erdélyi és újvidéki magyarajkú orvosokat, akik 

jelenlétükkel hozzájárultak a rendezvény sikerességéhez. A beiratkozások még zajlanak.   


